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Pentru a vă prezen-
ta activitatea parlamen-
tară a deputatului Cătă-
lin Zamfira, i-am propus 
acestuia o discuție în ca-
drul căreia să ne prezinte 
”bilanțul” primului an de 
mandat, mai ales în cali-
tate de membru în Comi-
sia pentru muncă şi pro-
tecție socială, condusă de 
deputatul PSD Adrian So-
lomon şi, din septembrie 
2017, şi în Comisia pen-
tru tehnologia informației 
şi comunicațiilor, condusă 
de Eugen Nicolicea, PSD.

Cătălin Zamfira ne-a 
vorbit despre inițierea, pe 
parcursul unui an de ac-
tivitate în Camera Depu-
taților, a 33 de propuneri 
legislative, din care una 
promulgată lege (proiec-
tul Legii cadru privind sa-
larizarea personalului plă-
tit din fonduri publice, de-
venit Legea 153/2017) 
dar şi despre luările sale 
de cuvânt, extrem de im-
portante - prima având ca 
temă pensile şi cea de-a 
doua criza forței de mun-
că în România.

”Declarația mea po-
litică pe tema pensiilor a 
pornit de la mențiunea că 
 ceea ce PSD a propus se va 
pune şi în aplicare. Punc-
tul de pensie va creşte, în 
2018, cu 100 de lei. Asta 
înseamnă că vorbim de o 
creştere, spre exemplu, a 
unei pensii de 1.000 de lei 
la 1.100 de lei. Lia Olguța 
Vasilescu, ministrul Mun-
cii, a prezentat în toamna 
anului trecut, chiar într-o 
şedință de Guvern, Proiec-
tul de Ordonanță prin care 
punctul de pensie va creş-
te şi, totodată, prin care 
pensia minimă ar urma să 
crească la 640 de lei, de 
asemenea, din iulie 2018. 
Înainte de venirea noastră 
la guvernare, pensia mi-
nim garantată era de 400 

de lei, iar în 2017 a cres-
cut la 520 de lei. În pre-
zent, România are peste 
5 milioane de pensionari, 
care câştigă un venit me-
diu de 1.000 de lei pe lu-
nă. Pentru ei, anul 2018 va 
fi unul mai îndestulător”, 
ne-a spus Cătălin Zamfira.

Criza forţei de 
muncă, tot mai 
apăsătoare

Referindu-se la o al-
tă problemă majoră - ”ca-
re nu mai poate fi amâna-
tă sau ignorată, şi anume 
criza forței de muncă din 
România, care devine, pe 
zi ce trece, tot mai ma-
re şi tot mai apăsătoare”, 
deputatul de Ilfov a înce-
put dialogul cu un exem-
plu personal. Acesta ne-a 
povestit cum, înainte de a 
fi parlamentar, a fost om 
de afaceri, poziție în care 
a realizat că, ”fără o echi-
pă de profesionişti dedi-
cați unui anume dome-
niu, nu se pot pune baze-
le solide ale unui business 
competitiv şi de succes”. 

Acum, însă, politicia-
nul consideră că România 
a rămas fără mână de lu-
cru, iar noi ”căutăm cu zi-
lele un instalator, o asis-
tentă, o bonă, sau un 

electrician şi exemplele ar 
putea continua la nesfâr-
şit”. ”Sunt conştient că 
există în continuare elite 
şi specialişti care vor să 
ducă țara asta pe făgaşul 
normal, dar mulți au pre-
ferat să plece. Ţara noas-
tră e lovită acum de o de-
populare continuă, dubla-
tă de o migrație masivă 
a forței de muncă. A 13-
a țară ca mărime din Eu-
ropa, cu peisaje de vis şi 
oportunități multiple, a 
ajuns să fie părăsită de 
mulți români, iar fenome-
nul se acutizează de la an 
de an. Avem valuri de mi-
grare şi avem spor demo-
grafic negativ. Ştiu că in-
teresul Guvernului PSD-

ALDE pentru ameliorarea 
acestui fenomen în creş-
tere este unul special. De 
altfel, mai ştiu şi că Minis-
terul Dezvoltării Regiona-
le, Administrației Publi-
ce şi Fondurilor Europe-
ne a lansat mai multe ghi-
duri privind accesarea de 
fonduri europene. Aces-
ta este cel mai mare pa-
chet de măsuri finanțate 
din fonduri europene des-
tinat şomerilor şi tinerilor. 
Suma se ridică la valoa-
rea totală de 550 de mi-
lioane de euro pentru fir-
mele care vor să angajeze 
şomeri şi tineri, în special 
din mediul rural. Aici vor-
bim de scheme de gran-
turi, iar contribuția priva-

tă este sub 5%, deci nu 
există o povară adminis-
trativă pentru firme.

Guvernul PSD-ALDE 
a demarat deja nume-
roase campanii de atra-
gere a celor plecați pes-
te granițe şi a lansat di-
verse programe de reme-
diere a unor probleme din 
sănătate, educație, sala-
rizare, asta pentru că es-
te clar că avem nevoie de 
oameni bine pregătiți în 
toate domeniile, dar mai 
ales în educație, sănăta-
te, sau domeniul juridic. 
România pe care vrem să 
o oferim familiilor şi copi-
ilor noştri este una într-o 
continuă dezvoltare eco-
nomică şi socială, rata şo-

majului este la un minim 
istoric, puterea de cum-
părare a câştigului sala-
rial mediu creşte, în timp 
ce exporturile sunt la cifre 
încurajatoare. Acum ar fi 
un moment oportun pen-
tru o dezbatere serioasă 
legată de măsurile şi solu-
țiile pe care ar trebui să le 
luăm, în aşa fel încât ro-
mânii aflați la muncă pes-
te hotare să revină acasă. 
Cred că toți suntem con-
ştienți că avem nevoie de 
experiența şi de cunoş-
tințele acumulate în stră-
inătate, ale tuturor româ-
nilor!”, le-a spus colegilor 
parlamentari, de la tribu-
na Camerei Deputaților, 
Cătălin Zamfira.

actualitate

Deputatul PSD, Constantin-Cătălin 
Zamfira, atent la problematica socială

Constantin-Cătălin 
Zamfira este 
unul dintre cei 
șapte politicieni 
aleși de ilfoveni 
să-i reprezinte 
în Parlamentul 
României. Este 
deputat din partea 
Partidului Social 
Democrat și, pe 
21 decembrie 
2017, s-a împlinit 
un an de la 
data depunerii 
jurământului de 
credinţă faţă de 
ţară și popor.

Un an de activitate parlamentară

La recepţia oferită de 
Ambasada României la Kiev, 
cu ocazia zilei de 1 Decembrie

Un cadou 
inedit, primit de 
Sărbători

Comisia de control a ANRE

La Tirana, la cea de-a 49-a 
reuniune a APCEMN


